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wakil dari Unit Perancang Bagi tujuan itu, menteri berkenaan, dalam sanaan ICT ASEAN, Pelan Induk 2020 
EIronomi Negeri (EPU) se- kenyataan bersama hari ini, menyambut baik (AIM2020) yang menurut mereka telah menye
bagai pemerbati cadangan Strategi Ketjasama Keselamatan Siber diakan asas ~ dalam ~e~acu ASEAN ke 

"EPU menyatakan pi- ASEAN yang menggl?sa penyelarasaJ? ~sar dan arah ekonoIDl berasaskan. dIgItal yang selamat, 
baknya tiada 1ruasa cam ur norma keselamatan sIber secara holistik dalam ~ampan dan ~~formatIf dan .ke ~.mew~-
........... daJam. segala ft Pka- ~SEAN dan peng~ pembangun3!l ker: judkan KomumtI ASEAN yang movatlf, inklusIf 
--- . earn, jasama keselamatan sIber dan rangka keI]a bagI dan bersepadu. 
fa Mel Job. Jagi pembinaan kapasiti. Menurut kenyataan itu, menteri berkenaan 

Mengenaidakwaan Sbafie Ini akan · meningkatkan penyelarasan pen- juga berpuas hati dengan pemban~nan Petunjuk 
yang TaskFon:e yang dipeng- dekatan keselamatan siber dengan Rakan Dialog Prestasi Utama untiIk memantau lIDpak daripada
emsibn TnnbaJan Perdana ASEAN dan pihak berkepentingan yang lain. langkah-Iangkah yang dilaksanakan di bawah 
Meotai b:tika ito memantatI "~enteri-mentl?rijuga berpa~dangan bahawl! AIM2020, ke~na r.etunjuk itu ~n memberikan 
projek~ ini pada ketika Te~ boleh bertm~ sebagal platform bagI gambaran lebih baik ten1!lng.bagaIIDana ASEAN 
ito dan meoyatakan tidak perbmcangan mengenal keselamatan sIber dalam berusaha untuk ~erealisasikan matlamat dan 
mllogkinMusaJangsungtidak ASE~, ber~sarkan hubungan kukuh ~tar~ sasarannya yang ditetapkan dalam AIM2020. 

domam domam ICT dan keselamatan sIber, Bemama 

Lebih 5,000 graduan, pelajar a-bangsa 
terima izajah dan diplo"ma UMS . . 
WST ..2.., "ll'- I b :l . 

KOTA KINABALU: Seramai 5,207 kerajaan negeri tidak sia-sia dan pencapaian, katanya. 
graduao. tennasuk: 126 pelajar antara "Saya menyeru kepada bakal graduan Selain itu katanya keupayaan pen
bangsa meoerima ijazah dan diploma agar menajarnkan akal fIkiran, bahawa syarah dan penyelidik UMS yang berjaya 
pada majIis Konvokesyen Universiti ijazah pertama yang digenggarn hari ni menjadi tumpuan di peringkat ke
Malaysia Sabah (UMS) ke-18, selama bukan lah penarnat kepada pencarian bangsaan . dan antarabangsa menerusi
tiga bari bennuJa kelmarin. ilmu," katanya: kepakaran dan penyelidikan mereka turut Daripada jumlah itu, 50 graduan Beliau berkata demikian ketika beru

menjadi kebanggan universiti. . rnenerima Jjazah Doktor Falsafah (PhD), cap pada majlis Konvokesyen ke-18 Uni- . 
"Kejayaan yang dicapai ini menunIjazah Sarjana (563), Ijazah Satjana Mu versiti Malaysia Sabah, di Dewan 

da (4,530) dan 62 penerima Diploma Canselor UMS, di sini, kelmarin. " jukkan UMS sangat menitikberatkan hal 
daJam. pelbagaidisiplon ilmu. Mohd Harun berkata, pihak UMS ehwal · akademik tanpa meminggirkan 

MajIis konvokesyen, sidang kedua itu akan terns meningkatkan usaha untuk keperluan pembelajaran sepanjang hayat 
d.isempumak.aD oleh Ketua Menteri memperbaiki ranking universiti kerana ia para pelajamya. . 
Datuk Seri Musa Aman. adalah salah satu indicator kepada kualiti . "Justeru, menerusi ketinggian ilmu 

Naib Caoselor UMS Prof. Datuk Dr. universiti, sarna ada dalarn bidang peng ahlicahli akademik UMSdan kesung
Mohd IIamn Abdullah mengalu- alukan hasilan . tenaga manusia, penyelidikan, guhan para graduan UMS mendalami dan 
seramai 67 graduan pertama arnbilan penerbitan atau keupayaanny;;t menyum mempraktikkan ilmu yang dipelajari, 
kbas (B4O) atau pelajar MENITI. bang kepada masyarakat sekeliling. saya percaya anda akan menjadi warga 

. "Kqx:ibatinan pihak UMS memberi Bagi memenuhi peningkatan ranking yang .hebat pada suatu hari nanti," 
laluan untuk: belajar di universiti ini dan universiti dan keterlihatan UMS dalarn katanya. - OLEH MARRYAN RAZAN 
menamadrao pengajian mereka menan dan luar negara, pada tahun 2016 sahaja marryan@newsabah
dakan . usaha" serta harapan UMS dan UMS memperolehi banyak pengiktirafan times.com.my 

naja. 
"Perdagangandua hala ini akan memberi memanfaat kepada 

kedua-dua negara sekali gus masalah bekalan ikan dapat 
ditangani," katanya. 

Bagaimanapun, Pengerusi Persatuan Nelayan Sempoma, 
Salleh Abdul Salleh mempunyai pandangam berbeza dan 

. . KRI L .' k da I ' . . . ~erkata pe~gatan . awau epa ~e ay~ Ind~mesla It~ 
bdak menjejaskan secara keseluruhan mdustn perikanan dl 
ESSZ~NE. . 

Behau berkata penduduk masih boleh mendapatkan bekalan 
ikan hasil daripa~ t~gkapan nelayan pesisir plmtai. 

"Apa yang teI]ejas adalah hasil tangkapan ikan daripada 
nel~yan laut dal~, tetapi ia j~ga ak~ ~e~beri ke~an jang~ 
panjang'yang~aikkepadaekoslstemika~IaItupembIakanlebih 
banyak ikan dIlaut dalam," katanya lagl. . 

Sementara itu, pemilik sebuah restoran di Tawau, Tarnrin 
Jamil berkata adalah menjadi kebimbangan sekiranya berlaku 
kekurangan bekalan ' ikan di pasaran kerana restoran yang 
dibukanya itu berasaslGin makanan laut. . . 

"Tetapi setakat ini, tiada masalah bekalan ikan dan setiap 
hari saya membeli 50 kilogram ikan dari pasar," katanya. 

Dalam pada itu, tinjauan Bemama di Kunak mendapati 
penduduk daerah itu merungut dengan kenaikan harga ikan 
berikutan bekalan terhad yang diperoleh di daerah itu. 

Suri rumah yang ingin dikenali sebagai Nur, 35, berkata 
harga sekilogram ikan kembung meningkat kepada RM8.50 
berbanding RM6 sebeluIDllya manakala ikan bilisberharga 
RM6 yang dulunya hanya RM3. - Bemama 
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